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1. Schůze seniorátního výboru se konala 24. června. Bylo na ni pozváno představenstvo 
seniorátní  JJ,  které  podalo  zprávu o  výsledcích  jednání  Vanovicích.  Seniorátní  výbor 
doporučil  žádost  prodloužení místa pastorační pracovnice ve sboru Brno I.  Děkujeme 
sborům, které v terminu zaslaly vyplněné formuláře posouzení stavu budov, Pět sborů, 
které tak dosud neučinily, žádáme, aby splnili toto usnesení konventu. Bratři Ondřej Titěra 
a Miroslav Maňák vykonali  dne 15. června vizitaci sboru ve Znojmě. V závěru schůze 
členové  seniorátního  výboru  referovali  o  výročních  zprávách  z  přidělených  sborů. 
Seniorátní výbor byl informován o rezignaci bratra Miloše Dědiče na funkci presbytera 
veselského sboru. Vzhledem k tomu, že bratr Dědič byl poslancem synodu, stává se od 
3. června na zbývající období poslancem synodu bratr Petr Zajíc ze sboru Klobouky u 
Brna.   
 

2. Příští  schůze  SV  se  bude  konat  v pondělí  29.  září v 16:30  a  zveme  k ní  všechny 
předsedy poradních odborů seniorátu.  Žádosti je možné podávat i během prázdnin a 
seniorátní výbor je projedná korespondenčně. 

3. Fond  pomoci –  sbory  mohou  podávat  žádosti  o  dar  z tohoto  seniorátního  fondu 
nejpozději  do 20. září na přiloženém formuláři. Po té budou vyzvány sbory o dary do 
tohoto fondu. O rozdělení darů rozhodne listopadový konvent (22.11).

4. Seniorátní  setkání:  Počátkem  červenci  se  konají  dva  běhy  dětských  táboru  na 
Blažkově, které organizuje seniorát společně s YMCOU Brno a koncem srpna  setkání 
mládeže LESEM.  Plánované zářijové  setkání učitelů nedělních škol bylo  odvoláno, 
protože 1. listopadu se uskuteční celocírkevní setkání se stejným, které bude ve sboru 
Brno I.

5. Skončilo  tříleté  vzdělávání  laiků a  je  třeba  poděkovat  všem  jeho  organizátorům, 
přednášejícím, ale i všem účastníkům, kteří vydrželi až do konce a obdrží osvědčení o 
absolvování kurzu. Staršovstva několika sborů již podala žádosti o ordinaci svých členů a 
seniorátní výbor zatím doporučil 10 bratří  a sester k presbyterské ordinaci. Vzdělávání 
bude  pokračovat  volnější  formou  a  první  setkání  dosavadních  účastníků  spolu 
s předčitateli je plánováno na sobotu 18. řijna.

6. Pastorální konference kazatelů se bude konat 8. září ve sboru v Brně - Husovicích.

7. Jeronýmova  jednota: Seniorátní  shromáždění  ve  Vanovicích  v neděli  22.  června 
rozhodlo rozdělení darů z letošní seniorátní sbírky, která činila 486. 730 Kč. Dvě třetiny tj. 
324.500 Kč bude odesláno do ústředí spolu se žádostí sboru v Kloboukách u Brna o dar 
na opravu fary ve výši 120.000 Kč. V rámci seniorátu byla k dispozici jedna třetina tj. 162. 
230 Kč a zůstatek z minulých let ve výši 46.768 Kč. Dary obdržely na základě řádně 
podaných  žádostí  tyto  sbory:  Sbor  v Silůvkách  na  výměnu  skel  v oknech  modlitebny 
36.000  Kč  a  sbor  Boskovice  na  rekonstrukci  farního bytu  ve  výši  85.000  Kč.  Jiných 
žádosti nebylo a výše uvedené žádosti proto mohly být uspokojeny v plné  výši. Pro příští 
léta zůstává na seniorátním účtě JJ částka 87.498 Kč.   
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8. Narozeniny: červenci a srpnu oslaví narozeniny tito bratři a sestry: bratři faráři Štěpán 
Hájek a Jiří Šimsa, který oslaví krásné kulaté jubileum, dále sestry farářky Jarmila 
Řezníčková a Marta Židková, také sestra jáhenka Kateřina Rybáriková a bratr jáhen 
Martin Litomiský. Mezi oslavence dále patří pastorační pracovnice ze sboru v Nosislavi 
sestra Iva Květonová a sestra kurátorka ze sboru v Břeclavi Dita Bartlošicová. Dále 
bratři kurátoři Josef Adámek ze sboru v Kloboukách, Miroslav Dobeš ze sboru v 
Dambořicích, Jaroslav Fučík ze sboru v Prosetíně a Daniel Maláč ze sboru 
v Heršpicích. Všem oslavencům přejeme pevné zdraví, hojnost Božího požehnání 
v osobním životě i v práci na Božím díle. Nechť vás provází slovo z Písma: „S radostí 
vyjdete a budete vedeni v pokoji. Hory a pahorky budou před vámi zvučně plesat a 
všechny stromy v poli budou tleskat. Místo trní vyroste cypřiš, místo plevele vzejde 
myrta. To bude k oslavě Hospodinova jména, za trvalé znamení, které nebude 
vymýceno.“Iz 55,12-13

9. Synod na Vsetíně 
Poslední, čtvrté zasedání 33. synodu se konalo historicky poprvé mimo Prahu na 

Vsetíně. Bylo to náročné zejména pro pracovníky kanceláře synodní rady, kteří museli 
vše přivézt a zajistit v novém prostředí. Měli však velkou pomoc v obou místních sborech. 
Vlastní jednání probíhalo v Kulturním domě, který sice neoplýval architektonickou krásou, 
byl za to vzdušný a vše, včetně stravování, bylo bezchybně zajištěno. Většina ze stovky 
synodálů, poradců a zahraničních hostů byla ubytována po rodinách, jen asi třetina v 
místním hotelu. Večerní jednání, včetně úvodních bohoslužeb a závěrečného představení 
východomoravského seniorátu, se konala ve sborových prostorách.
 Co jsme usnesli? Mnoho změn, které se týkají řádů. Především bude zahájeno řízení 
o  změně  církevního  zřízení,  které  sjednotí  chápání  ordinace  v  naší  církvi,  takže  již 
nebude rozdíl mezi ordinací kazatelů a laiků.

Nejvíce času bylo věnováno rozhovoru o samofinancování, kde se usneslo zatím 
pouze  tolik,  že  z  restituční  náhrady  se  15-25  procent  použije  na  rozvojové  projety 
(diakonické, misijní, vzdělávací atd.) a větší část bude sloužit svými výnosy na zajištění 
platů pro kazatele. Příští zasedání již závazně rozhodne, jak se bude zvyšovat personální 
fond v příštích deseti  letech. Synod také schválil  nový platový řád pro kazatele, který 
začne platit od 1. ledna a církev tak poprvé od roku 1950 rozhodne o výši platů svých 
kazatelů.  Byly schváleny všechny obvyklé zprávy, ať už jde o zprávu synodní rady o 
„ stavu církve“, nebo zprávy o hospodaření povšechného sboru a Jeronýmovy jednoty.

Po  protestech  řady  sborů  bylo  zrušeno  usnesení  synodní  rady  o  ukončení 
dosavadního způsobu povolávání pastoračních pracovníků a do konce roku 2015 bude 
probíhat  jako  dosud.  Dozorčí  rada  Diakonie  dostala  za  úkol  dopracovat  nový  model 
řízení, který bude více manažerský, ale správní rada Diakonie nás ujistila, že Diakonie 
zůstane součástí církve a chce s ní co nejvíce spolupracovat.

Synod se zabýval neutěšenou situací ústeckého seniorátu, kde je málo kazatelů a i 
málo finančních prostředků na udržení současného počtu sborů.  Synod proto vyhlásil  
příští období rokem ústeckého seniorátu a vyzval celou církev k solidaritě a pomoci.

Sbor  v  Hraběticích  byl  sloučen se  sborem v  Miroslavi  a  nevyužitá  modlitebna v 
Praze-Malešicicích  bude  nabídnuta  pražskému  ochranovskému  sboru.  Celocírkevní 
podporu dostanou sbory v  Sedlci-Prčicích a Berouně.  Několik  sborů,  které neodvedly 
všechny celocírkevní sbírky, synod vyzval k nápravě.

První zasedání 34. synodu se uskuteční v Praze. Jeho úkolem bude mimo jiné volba 
nové synodní rady, a proto se před tím uskuteční průzkum vhodných kandidátů na všech 
konventech. 

Smyslem jednání synodu mimo Prahu nebylo jen vyhovět moravské části církve, ale 
více  přiblížit  jednání  synodu  našim  sborům.  V  neděli  se  proto  nekonaly  společné 
závěrečné bohoslužby, ale poslanci z každého seniorátu se rozjeli do některého z dvaceti  
okolních sborů, aby zde vykonali bohoslužby a referovali o výsledcích jednání. Poslanci 
našeho seniorátu navštívili sbory v Kateřinicích a Zádevřicích, kde vykonali bohoslužby, 
referovali o jednání synodu a životě v našem seniorátě.  


